

Hesamail - March 2012

ETUI [jrotty@etui.org]

Verzonden: donderdag 5 april 2012 15:29

Aan: Veerle Sola

If this message doesn't appear for you properly, please [click here](#)**hesamail****no 89 - March 2012**

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

> Version française plus bas

etui.**etui news****Working conditions in Europe: mounting inequalities**

Working conditions are deteriorating in Europe, helping to reinforce social inequalities between workers, in particular in terms of health. Such is the conclusion drawn at the end of a two-day seminar staged in late March in Brussels by the ETUI. This event, originally intended for the research community, attracted a far wider audience of some 170 participants: proof that even at a time of economic crisis, the question of working conditions remains more than ever a major social issue. [Read more](#)

Unions demand safe working conditions for firefighters in Europe!

The firefighters' network of the European Federation of Public Service Unions (EPSU) met on 3 April to discuss issues arising from a recent publication focused on firefighters' working conditions in Europe. The European Trade Union Institute's 50-page brochure addresses the 'classic' risks involved in this profession (risks from smoke, heat, etc.), as well as the impact of the organisation, structure and funding of fire services on firemen's health and safety. [Read more](#)

europen news**REACH: substance evaluation starts**

On 29 February, the European Chemicals Agency (ECHA) published the first list of substances to be evaluated under REACH. It includes 90 substances that are suspected of posing a risk to human health or the environment. Some 36 substances will be evaluated by 17 member states over the coming year. [Read more](#)

international news**USA: Diesel exhaust a serious cancer risk in miners**

Miners exposed to high levels of diesel exhaust face a dramatically increased lung cancer risk, according to a study carried out by the US National Cancer Institute (NCI). The Diesel Exhaust in Miners Study (DEMS) involved baseline health assessments and lifetime follow-up with a total of 12,315 workers in eight different non-metal mining facilities. [Read more](#)

Jeans sandblasting: it's time for the brands to act

The 'Deadly Denim' report published in late March by the initiators of the international 'Clean Clothes' campaign shows that big factories in Bangladesh making jeans for export are continuing to use the sandblasting process. This research on the ground reveals that regardless of whether or not the procedure has been banned by the brands, sandblasting – both manual and mechanical – is still being commonly carried out. [Read more](#)

hesamail fr

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

nouvelles de l'etui

Conditions de travail en Europe : les inégalités augmentent



Les conditions de travail tendent à se dégrader en Europe et contribuent à renforcer les inégalités sociales entre travailleurs, notamment en matière de santé. Telle est la conclusion tirée à l'issue d'un séminaire de deux jours organisé fin mars à Bruxelles par l'ETUI. Destiné initialement à la communauté des chercheurs, cet événement a attiré un public bien plus large de quelque 170 participants. La preuve que, même en temps de crise économique, la question des conditions de travail reste plus que jamais un enjeu de société majeur. [En savoir plus](#)

Les syndicats réclament des conditions de travail sûres pour les pompiers en Europe !

Le réseau des pompiers de la Fédération syndicale européenne des services publics (FSESP) s'est réuni le 3 avril afin d'examiner les questions soulevées par une récente publication axée sur les conditions de travail des pompiers en Europe. La brochure de 50 pages, publiée par l'ETUI, aborde les risques "classiques" liés à cette profession (risques de fumée, chaleur, etc.), ainsi que l'impact de l'organisation, de la structure et du financement des services d'incendie sur la santé et la sécurité des pompiers. [En savoir plus](#)

nouvelles européennes

REACH : lancement de la phase d'évaluation des substances

L'Agence européenne des produits chimiques (ECHA) a rendu publique le 29 février sa première liste de substances à évaluer conformément au règlement REACH. La liste inclut 90 substances qui sont suspectées de poser un risque pour la santé des personnes ou pour l'environnement. Environ 36 substances seront évaluées par 17 États membres au cours de l'année à venir. [En savoir plus](#)

nouvelles internationales

Sablage des jeans : il est temps que les marques passent à l'action

Le rapport *Denim mortel*, publié fin mars par les initiateurs de la campagne internationale "Vêtements propres", révèle qu'au Bangladesh de grandes usines qui fabriquent des jeans pour l'exportation continuent d'utiliser le procédé du sablage. Cette recherche de terrain révèle qu'indépendamment de l'interdiction ou non par les marques de l'utilisation de ce procédé, le sablage – à la fois manuel et mécanique – est encore couramment utilisé. [En savoir plus](#)

États-Unis : les gaz d'échappement diesel, un risque de cancer accru pour les travailleurs des mines

 Les mineurs exposés à de hauts niveaux de gaz d'échappement diesel font face à un risque de cancer du poumon considérablement accru, affirme une étude effectuée par l'Institut national du cancer des États-Unis. L'étude épidémiologique a été menée auprès de 12.315 travailleurs dans huit mines d'extraction de minéraux non ferreux des États-Unis. [En savoir plus](#)

The European Trade Union Institute (ETUI) provides expertise to the European Trade Union Confederation in order to inform the European political debate and social dialogue. Its aim is to promote a quality work environment in all sectors throughout Europe. Hesamail is published monthly. The ETUI is financially supported by the European Community. The European Community is not responsible for any use made of the information contained in this publication.

ETUI, aisbl 0418.812.841 / Bd du Roi Albert II, 5 / 1210 Brussels

To unsubscribe from our message, please [click here](#)



Carbon neutral message.

- This E-mail Message was Processed by Virtual AutumnTECH: Standard Edition -

<http://www.AutumnTECH.com>